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Komuna samoupravljalcev
Dvajset let je poteklo, odkar je z združitvijo občin Ljubljana Moste in Ljub-

Ijana Polje nastala naša današnja občina Ljubljana Moste — Polje.

Leta 1960 oziroma 1961 so se s
številnimi združitvami povsod v Slo-
veniji in Jugoslaviji osnovale nove
občinske skupnosti kot rezultat dol-
goletnih razprav o pomenu in vlogi
občine kot komune in decentralizi-
rane oblasti, ki naj bi jo v skladu z
našim družbenim in gospodarskim
razvojem čimbolj približali delovnim
Ijudem in občanom. Z ustanavlja-
njem občin — komun smo napravili
velik korak naprej v političnem pro-
cesu, ki je začel odpravljati admini-
strativno, vsedržavno vodenje go-
spodarslva in družbenih zadev. Nove
občine naj bi ostale take oblike druž-
bene samouprave, ki bi bile sposobne
vsestransko zagotavljati razvoj celo-
vitih skupnosti na vseh področjih, od
gospodarstva do družbenih in drugih

dejavnosti. Ustanovitev takih občin
je zagotavljala večjo demokratiza-
cijo in hhrejše razvijanje ter uveljav-
ljanje socialistične samouprave. Ali
na kratko: oblast se je spuščala zvrha
v roke delovnih ljudi. Tako je prav
taka organiziranost občin omogočala
razvoj družbenopolitičnega sistema,
kakršnega imamo danes.

Če se vprašamo, ali sta bili občini
Moste in Polje, ki sta se združevali,
sposobni uresničiti koncept občine
— komune, potem lahko zatrdimo:
da, saj se je tudi v praksi to pokazalo
in potrdilo.

Napravili smo velik in hiter napre-
dek. Slevilo prebivalstva se je v zad-
njih dvajsetih letih podvojilo. Od
.MJ.000 prebivalcev, kolikor jih je
bilo leta 1960, se je njih številopove-
čalo na skoraj že 65.000. To.priča o
intenzivni stanovanjski gradnji in ve-

likih priselitvah zaradi novih delov-
nih mest. Prav tako se je podvojilo
število zaposlenih in jih je danes že
skoraj 29.000. S tem vzporedno je
rastla tudi gospodarska moč občine
in smo bili lani po višini narodoega
dohodka na šestem mestu v Sloveni-
ji-

Seveda pa je ta hiter razvoj pov-
zročil tudi vrsto težav in neskladij,
ker se vsa področja niso razvijala
vzporedno z gospodarstvom in rastjo
števila prebivalstva. To velja predv-
sem za družbene dejavnosti: prepo-
časi se je dvigal splošni družbeni
standard. Ne glede na to, da smo v
tem času — ob veliki podpori samo-
prispevkov — zgradili ali dokonču-
jemo devet popolnih osnovnih šol,
šestnajst vzgojno-varstvenih zavo-
dov, da smo z veliko podporo gospo-
dastva zgradili športni park Kodelje-
vo. drsališče v Zaloguinše vrstodru-
gih objektov družbenega standarda,
nismo naredili dovolj. Napravili smo
tudi korak naprej v zagotovitvi
osnovne preskrbe, čeprav imamo še
nekaj težjih problemov.

Še danes se od časa do časa pojav-
Ijajo razprave o upravičenosti in po-
(rebi združitve. Naš dosedanji razvoj
kaže, da je bila potrebna in so bile vse
velike naloge lahko opravljene prav
zato, ker je bila z združitvijo postav-
Ijena močna gospodarska osnova, ki
je lahko ueinkovito posredovala.
Vsaka posamezna občina ne bi imela
toliko moči oziroma sredstev, da bi
reševala nekatere ključne probleme.
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Res so posamezna območja zača-
sno zastala. Tu gre predvsem za
Polje, ki bi se kot središče občine hi-
treje razvi jalo, toda to samo na račun

d r u g i h o h m o č i j \ o h a i r • : la t l i
tega stagnirala. Vendar se bo prav
zaradi te današnje velike gospodar-
ske moči v prihodnje Polje hitreje ra-
zvijalo. Prvi kazalci tega razvoja so
že vidni.

Težko je v kratkem ali na pamet
ugotoviti vse koristi, ki so nastajale s
prelivanjem, združevanjem sredstev.
Brez smisla bi bilo tudi ugotavljati
(kar so včasih dogaja), kdo da je kaj
dobil in kdo je kaj več dal. Dobili
smo vsi — to kaže razvoj. Največ so z
družitvijo pridobila obrobna, nera-
zvitna območja občine, saj je bila
tam zgrajena cela vrsta komunalnih
objeklov (ceste, vodovodi, elektri-
ka), ki dajejo dobro osnovoza njihov
bodoči razvoj.

Kakšen bo naš bodoči dolgoročni
razvoj, la trenutek še ne moremo od- •
govoriti. Za naslednjih pet let smo si
že začrtali pot, saj bomo njegove
osnove sprejemali še v tem mesecu.

O dolgoročnem razvoju, tja do leta
2000, pa se bomo morali dogovoriti
še letos. Naloga nas vseh bo, da bomo
z vsemi močmi sodelovali in prispe-
vali k temu razvoju, tako kot smo v
zadnjih dvajsetih letih to že zagotav-
ljali.

S hitrejšim gospodarskim razvo-
jem in hitrejšim uveljavljanju sa-
moupravnih socialističnih odnosov
bomo še hitreje napredovali, saj
imamo močno družbeno in gospo-
darsko osnovo.

To pa — kot lahko ugotavljamo
dan«s — tudi opravičuje združitev
občin pred dvajsetimi leti.

MARJAN MOŠKRIČ


